

Terms and Conditions for Collection and Recycling Activity:

- 1) Prohibiting the company staff and vehicles from collecting and trading any waste from household/neighborhood areas.
- 2) The company is obligated to insult IVM system in all trucks used for transportation.

Used Motor Oil and Used Cooking Oil

- 1) The company responsible for collecting of Used Oil must provide non-reactive containers that can withstand temperature up 80C.
- 2) Used oil handling and containers emptying must be the responsibility of the collection company. As well as bin replacement and cleaning.
- 3) A hydraulic lift must be provided for the safe handling of containers larger than 120L capacity.
- 4) The storage area must be design for ease of access and storage of all used oil containers.
- 5) The storage area must be made of a non-porous material, as not to allow oils or other materials to seep into the natural ground. A slope towards one of the corners to be installed, to allow ease of gathering and cleaning of the storage area. The channel to collect liquids must be covered with a non-reactive metal mesh so as to avoid blockages as well as be resilient enough to withhold the weight of heavy equipment passing over it.
- 6) All used oil must be stored in storage tankers that do not reside under- ground.
- 7) No export of used oil is allowed after the operation of any used oil treatment facility in the Sultanate.
- 8) This certificate is subject to renewal provided the delivery notes report submission by receiving company inclusive of:
 - dated feedstock delivery and quantities received during operational period
 - manufactured quantities of Biodiesel
 - percent of Biodiesel product used in local market vs exported

الشروط والأحكام للنشاط التجميع وإعادة التدوير:

- 1) منع تجوال مركبات وعمال الشركة في الأحياء السكنية لتجمیع وتدالی النفايات بجميع انواعها.
- 2) تلتزم الشركة بتركيب نظام IVMS لجميع الشاحنات المخصصة لنقل المخلفات.

زيوت السيارات المستعملة وزيوت الطيور المستعملة

- 1) على الجهة المسؤولة عن جمع هذه الزيوت توفير حاويات مصنوعة من مواد خاملة لاتتفاعل مع درجات الحرارة المرتفعة والتي قد تصل إلى 80 درجة منوية.
- 2) تعمل الجهة المسؤولة عن جمع الزيوت بتحمل كافة الأنشطة المتعلقة بتحميل وتفريغ الحاويات المحملة بالزيوت المستخدمة، وإستبدال الحاويات المستعملة بحاويات أخرى نظيفة.
- 3) يجب توفير منصة ذات مقبس هيدروليكي لتسهيل عملية التحميل والتفرغ للحاويات ذات السعة الأعلى من 120 لتر.
- 4) أن يتم تصميم موقع التخزين بطريقة تسمح سهولة استلام دفاتر نفايات زيوت الطهي، حتى خروجها من المنشأة وما يرافقها من حركة العاملين والمعدات.
- 5) يجب أن تكون أرضية الموقع ذات طبقة عازلة وانحدار مناسب باتجاه إحدى جوانبها بحيث يمكن تجميع المواد المنسكبة عليها بما في ذلك مياه تنظيف الأرضية في قناة مسموطة ممتدة على طول ذلك الجانب و تكون تلك القناة مغطاة من الأعلى بشبكة معدني مقاوم للصدأ ذو تصميم ملائم لمنع سقوط النفايات بها وتحمّل نقل المعدات التي تمر عليها بالإضافة إلى إمكانية إزالتها لتنظيف القناة.
- 6) أن يتم تخزين نفايات الزيوت فوق مستوى سطح الأرض.
- 7) لا يسمح بتصدير نفايات الزيوت بعد تشغيل أي مرفق معالجة زيوت الطهي في السلطنة.
- 8) إن هذه الوثيقة خاضع للتجديد بشرط توفير بيان بالأتي:
 - تواريخ وكميات استلام نفايات الزيوت قيد الفترة المشفقة
 - كميات منتج الوقود الحيوي المصنعة
 - نسبة بيع منتج الوقود الحيوي بالسوق المحلي بالمصدر للسوق العالمي

بطاريات السيارات المستعملة

Lead Acid Battery

- 1) Prepare a record of sales and purchase receipts, stating the quantity and price details and submitting them to be'ah, if necessary
- 2) provide be'ah with a final destination receipt for renew
- 3) The company have the rights to terminate the provided Certificate and take legal actions whenever

1) تحفظ الشركة ببيانات البيع والشراء مع ذكر تفاصيل الكمية والسعر وتقدمها لشركة "بيئة" ان تطلب الامر.

2) تقديم شهادة المقصد النهائي لشركة بينة عند طلب تجديد التصريح

3) يحق لشركة بينة إلغاء هذه الوثيقة واتخاذ الاجراءات القانونية عند مخالفة هذه الشروط.

Based on powers given to Oman Environmental Services Holding Company S.A.O.C (be'ah) under Royal Decree No. (46/2009) and in line with the National Strategy adopted for the management of the waste sector in the Sultanate of Oman. To this end, please be informed that be'ah has registered your company to practice waste management activities. The commencement of this initiative is subject to your compliance to and obtaining of the entire necessary commercial, industrial, environmental and any other requirement and license that may apply from any other entity e.g. Environment Authority, Ministry of Commerce, Industry and Investment Promotion and Ministry of Interior etc.

However, it should be noted that this certificate granted to you by be'ah is subjected to all policies, strategies and legislations pertaining to the waste sector in the Sultanate. Furthermore, this certificate provided by be'ah, does not in any way reflect any exclusivity and/or guarantees regarding the viability, feasibility and/or success of availability of waste materials for this initiative. It also does not provide you with exclusive rights to any waste materials or resources. It should be noted that future waste legislations and/or be'ah activities may have an impact on this activity for which be'ah accepts no liability thereof. Thus, the duration of this approval shall be valid subject to the indicated end date stated in the table above. And, the renewal of this certificate shall be subject to new application.

Once operations start, you will be obliged to provide be'ah with the necessary data and accurate quantities of waste and methods of management

بناءً على الصلاحيات الممنوحة للشركة العمانية القابضة لخدمات البيئة ش م م "بيئة" بموجب المرسوم السلطاني رقم (2009/46) بشأن إدارة وتشغيل قطاع النفايات في السلطنة وتماشياً مع الإستراتيجية الوطنية المعتمدة لإدارة قطاع النفايات، نود الإفادة بأن شركتكم مسجلة لدى "بيئة" لممارسة نشاط إدارة النفايات. هذا وقد وجب التنويه إلى أن وثيقة إثبات التسجيل الممنوحة لكم من قبل "بيئة" تخصع لكافة السياسات والإستراتيجيات والتشريعات المتعلقة بقطاع النفايات في السلطنة. علاوة على ذلك، فإن بدء هذه المبادرة تتطلب الحصول على كافة التراخيص التجارية والصناعية والبيئية والبلدية من قبل الجهات ذات العلاقة (وزارة التجارة والصناعة وترويج الاستثمار، هيئة البيئة، وزارة الداخلية).

كما تجدر الإشارة بأن الوثيقة المقدمة من قبل "بيئة"، لا تمثل بأي حال من الأحوال أي تفرد أو صمانت بشأن الجدوى أو توافر مواد النفايات لهذه المبادرة ، ولا توفر أيًّا من الحقوق الحصرية للنفايات القابلة للتدوير أو الموارد المطلوبة لهذه المبادرة. كما أن قوانين وتشريعات قطاع النفايات المستقبلية وأنشطة الشركة العمانية القابضة لخدمات البيئة ش م م "بيئة" قد يكون لها تأثير على هذا النشاط وبالتالي فإن "بيئة" لا تتحمل المسؤلية جراء ذلك. عليه فإن مدة هذه الوثيقة ستكون سارية المفعول فقط لنهاية الإنتهاء المشار إليه في الجدول أعلاه، وأن تجديد هذه الوثيقة سيطلب تقدیماً لطلب آخر.

عليه، سيكون لزاماً عليكم الإفصاح عن كافة البيانات اللازمة لـ "بيئة" مع بيان كميات النفايات المعالجة/المجمعة وأساليب وممارسات الإدارة والإنتاج

and treatment on a regular basis and allow be'ah to oversee the operations at any time in order to ensure the implementation of actions according to the best measures and standards applicable in this field.

بالمذشأة، مع السماح لبيئة بالإطلاع على سير العمليات بالمنشأة في أي وقت من أجل ضمان إجراءات التنفيذ وسير العمل وفقاً لأفضل المقاييس والمعايير المعمول بها في هذا المجال.

